
 
Vážený pán starosta, vážené obecné zastupiteľstvo, milí členovia, fanúšikovia, spoluobčania. 
 
Toto je otvorený list adresovaný predovšetkým poslancom obecného zastupiteľstva. Budem sa ho snažiť koncipovať ako 
hodnotiaco – informačnú správu o našej činnosti počas môjho pôsobenia v pozícii prezidenta klubu. List plánujem 
distribuovať všetkým vyššie osloveným formou emailu, zverejním ho na našej FB a web stránke. 
 
Myšlienkou napísať niečo takéto sa zaoberám už dlhšiu dobu, najmä po rôznych negatívnych informáciách v uplynulom 
roku a teraz po skončení roka 2015, pred začiatkom jarnej časti sezóny, je z môjho pohľadu správny čas. 
 
Pohnútky prečo ho napísať sú viaceré. Najmä by som rád dal do obrazu nevedomých ako funguje Obecný športový klub, 
aké sú reálne náklady na fungovanie klubu, aká je situácia v klube, kam je možnosť smerovať klub a v neposlednom rade 
tým ujasniť rôzne reči, fámy, či nesprávne interpretované názory. 
 
V prvom rade by som chcel uviesť tri podstatné fakty: 
1. pozíciu prezidenta klubu zastávam dobrovoľne (rovnako ako moji kolegovia vo Výkonnom výbore), nehlásil som sa 
na ňu, nekandidoval som, akceptoval som oslovenie môjho predchodcu po tom, čo nebol absolútne žiadny záujem u 
ostatných oslovených smoleničanov. 
2. bod je najpodstatnejší – na prvom Valnom zhromaždení v júni 2011 som avizoval, že kedykoľvek ODSTÚPIM svoj 
post niekomu, kto si myslí, že to bude robiť lepšie, že prinesie viac peňazí do klubu, proste a jednoducho, že chce 
robiť futbal v Smoleniciach. Toto platí stále a uvádzam to najmä ako prevenciu pred kritikmi, mudrlantmi, kibicmi 
a podobnými. Lebo počiatočný entuziazmus pomaly vyprchal a rôznymi vplyvmi zostáva najmä sklamanie a nechuť. 
Odstúpim  naozaj  kedykoľvek, môže sa realizovať každý, komu napadne jediná negatívna pripomienka!  
Ja  nepotrebujem  byť  označovaný  za klamára,  zavádzača,  zlodeja  a  podobne,  moji  kolegovia  detto! 
3. v poslednej dobe mám pocit, že sa na klub, resp. jeho predstaviteľov pozerá ako na nepriateľov. Toto by som chcel 
vyvrátiť, nie je to tak. Áno, míňame peniaze obce, resp. občanov, áno je pravda, že sa dá diskutovať o zmysluplnosti toho 
ktorého výdavku. Treba si však uvedomiť, že všetky dôležité rozhodnutia sú preberané kolektívne a s plnou vážnosťou. 
Že sa staráme o niekoľko desiatok až stoviek detí a mládežníkov. Tiež je podstatné si uvedomiť, že všetci z nás investujú 
vlastný voľný čas, energiu, mnohokrát osobné náklady na udržiavanie a zveľaďovanie v konečnom dôsledku obecného 
majetku. A taktiež, ako počas celej doby nášho fungovania, sme vždy pripravení pomôcť obci pri rôznych akciách, 
upratovacích, prezentačných, organizačných a podobne. 
 
Teraz k samotným dátam. 
 
Pohľad zo športovej stránky. 
V máji roku 2011 sme preberali klub, v ktorom fungovalo jedno družstvo – žiaci, pod vedením dua Dubčák - Poliak.          
A mužstvo vypadávalo z krajskej súťaže, bolo v ťažkej depresii, rozpadnuté. Dorastenecké družstvo bolo počas 
predchádzajúcej zimnej prestávky odhlásené zo súťaže, prípravka a iná mládež neexistovala.  
V roku 2012 sme prihlásili do súťaží 4 družstvá, Ačko, dorast, žiakov a prípravku.  
Dnes máme 5 družstiev, Ačko, dorast, žiakov, prípravku, predprípravku a časť starostlivosti si vyžadujú i americkí 
futbalisti, nohejbalisti, športové cvičenie a ďalší. Naše výsledky sú evidentné. 
 
Pohľad z technicko – hospodárskej stránky. 
Počas nášho pôsobenia sa nám podarilo získať peniaze, granty a iné investície na vybudovanie detského ihriska, ktoré 
využívajú obe materské školy, ktoré využívajú mamičky s deťmi pri prechádzkach a tiež turisti a návštevníci našej obce.  
Ďalej bola vybudovaná ochranná konštrukcia so sieťou, aby neprichádzalo ku kolíziám pri zápasoch či tréningoch.  



 
Čo sa týka kabín a ďalších častí štadióna, šatne, kúrenie, fasáda, umelé ihrisko atď., tie si vyžadujú väčšie investície, ako 
sú naše finančné možnosti. Treba sa prísť pozrieť a prediskutovať. Kúrenie je neekonomické, fasáda, podlahy v 
dezolátnom stave, šatne udržiavame len s námahou v prevádzkyschopnom stave, umelé ihrisko potrebuje nový trávnatý 
koberec (funguje prakticky denne od roku 2008), proste investovať sa dá kam sa človek pozrie.  
 
Pohľad z finančnej stránky. 
Pri preberaní klubu, v roku 2011 bola ročná dotácia od obce 18.600 eur (energie hradila obec, aj dodnes ich hradí, takže 
ich nebudem uvádzať). Fungovali jedno, resp. dve družstvá. 
V roku 2016 máme rozpočet 9.600 eur, teda POLOVIČNÝ. Funguje 5 družstiev, zastrešujeme oddiel amerických 
futbalistov, nohejbalový oddiel, oddiel žien športového cvičenia.  
Vývoj bol taký, že v roku 2011 pri preberaní klubu sme mali v polovici roka k dispozícii 6.000 eur, nevyplatené záväzky vo 
výške 10.000 eur, všetko zdokumentované, podpísané. Na tieto záväzky sme si v priebehu roka 2012 požičali, a na 
počudovanie ešte aj ročný rozpočet na nasledujúci rok sa nám znížil na 15.600 eur. Teda o 3.000 eur menej! 
V roku 2013 bol rozpočet od obce opäť 15.600 eur. NEPOSTAČUJÚCI! V tomto roku sme žiadali pridať 1.000 eur z 
dôvodu premenovania klubu na OŠK Smolenice a nákladmi s tým spojenými. Nestalo sa tak. 
V roku 2014 bol rozpočet od obce 9.600 eur. Bez komentára! Skrátili nám rozpočet o 1/3, slovom jednu tretinu, 
matematicky vyjadrené o 6.000 eur. Nie je šanca v žiadnom prípade dohnať, nahradiť, zarobiť. Dokonca som bol v 
priebehu marca požiadaný, keďže nebol schválený obecný rozpočet, o úhradu faktúry Oblastnému futbalovému zväzu 
vo výške 1.050 eur z vlastných peňazí. Tie mi boli následne začiatkom apríla zaslané. Obec, či politika a takéto riešenie?! 
Vo volebnom roku 2014 nám bolo odsúhlasených v rámci dorovnania rozpočtu 6.000 eur kvázi na oporný múr a 2.600 
eur na umelé osvetlenie. Tieto peniaze mali putovať na štandardné fungovanie klubu, nakoľko rozpočet 9.600 eur bol 
absolútne podhodnotený a nedostatočný. Tieto čiastky boli použité a vyúčtované na štandardné fungovanie klubu. 
Samozrejme to nebolo vyhovujúce vo vzťahu ku kontrolným orgánom.  
V roku 2015 sme opäť mali hospodáriť s rozpočtom 9.600 eur. Začiatkom roka sme vyplácali záväzky z predchádzajúcich 
období, zostali sme dlžní za sústredenia družstiev na Jahodníku, k tomu dlžná čiastka za ochrannú konštrukciu so sieťou. 
Rozpočtovaná čiastka vo výške 9.600 eur je postačujúca približne na pol roka. V júni 2015 sme boli požiadaní (firma 
autoservis DU-EL) predstaviteľmi finančnej komisie o to, aby sme uhradili faktúru Slovenskému futbalovému zväzu a 
ďalšie náklady z vlastných zdrojov, že nám to bude po zasadnutí zastupiteľstva a prerokovaní tejto problematiky 
doplatené. K 31. decembru 2015 evidoval autoservis DU-EL pôžičky pre OŠK Smolenice vo výške 5.300 eur, z toho bolo 
splatených presne 2.000 eur, z peňazí, ktoré poslanci schválili ku koncu roka 2015 ako dodatočné peniaze z rozpočtu na 
fungovanie klubu vo výške 4.000 eur. Za pomoci Obecného úradu a vlastnými zdrojmi sme obe vyššie spomenuté 
investičné akcie zrealizovali. 
 
Pohľad z ekonomickej stránky. 
Je veľmi jednoduchý a prehľadný. Prikladám nižšie tabuľku, v ktorej sú uvedené náklady klubu počas roka. Sú popísané 
bližšie a zrozumiteľne všetky položky, aby nebolo možné diskutovať o relevantnosti jednotlivých nákladov.  
Ako uvidíte, pri rozpočte 9.600 eur a nákladoch, ktoré ročne prejdú cez pokladňu a bankový účet klubu vo výške 25.000 - 
30.000 eur je evidentné, že financovanie je dlhodobo poddimenzované a tým pádom vznikajú dlhy a neuhradené 
záväzky. Tie sa buď časom podarí splácať alebo zostáva možnosť sa vyhovárať a posúvať splatnosti a riešenie do 
budúcnosti.  
Téma bufet. Áno, bufet je ziskový, najmä počas troch letných mesiacov. Počas leta je pri obrate cca 3.000 eur mesačne 
zisk zhruba na úrovni 1.000 eur. Vyžaduje si samozrejme svoju starostlivosť. Všetko závisí od počtu akcií, domácich 
zápasov, venovania sa tomuto, teda v konečnom dôsledku opäť práci dobrovoľníckej. K tomu samozrejme môžeme 
pripočítať i akcie, ktoré s tým súvisia. Súťaž vo varení guláša, družobný styk s českými partnermi, súťaž vo varení 
držkovej, silvestrovská kapustnica. Ale toto všetko potrebuje prácu dobrovoľníkov a veľa,  veľa osobného času a voľna.   



 
Položky a čiastky, na ktoré budú použité peniaze z dotácie Obce Smolenice pre  

OŠK Smolenice v roku 2016 

   

   

 

skutočne 
očakávané 

náklady 
dotácia 

obce 

   1. štartovné do súťaží                                                      200 € 200 € 

2. poplatky za delegované osoby                                            1 200 € 200 € 

3. faktúry Slovenského futbalového zväzu 2 000 € 900 € 

4. faktúry Oblastného futbalového zväzu Trnava 1 600 € 1 300 € 

5. cestovné náklady 8 400 € 2 000 € 

6. odmena hospodárka 1 200 € 700 € 

7. odmena hospodár 1 200 € 500 € 

8. odmena tréner 2 000 € 800 € 

9. poplatky za hráčov (prestup, hosťovanie) 1 500 € 300 € 

10. zdravotnícke pomôcky (chladivé spreje, emulzie, vybavenie lekárničky) 360 € 150 € 
11. prevádzkové náklady (pracie prostriedky, čistiace prostriedky, dezinfekčné 
prostriedky a pod.) 600 € 150 € 

12. prevádzkové náklady technické (benzín, farba, vápno a pod.) 600 € 200 € 

13. prevádzkové náklady športové (dresy, siete, lopty, športové potreby) 1 500 € 200 € 

14. občerstvenie, pitný režim 1 600 € 300 € 

15. internet 200 € 200 € 

16. prenájom ihrísk, telocviční, športového náradia 1 000 € 500 € 

17. športové sústredenia, turnaje 1 500 € 1 000 € 

   spolu 26 660 € 9 600 € 
 
Všetky tieto náklady sú opakovane každý rok v našom účtovníctve. A to sme skutočne v šetriacom režime. Okrem toho 
existuje ešte viacero položiek, ktoré tu nefigurujú. Teraz nech si každý urobí obraz o klube a jeho fungovaní. Za podstatnú 
informáciu k financiám považujem i fakt, že sponzori u nás v Smoleniciach prakticky neexistujú.  
Čo sa týka smerovania klubu, každým rokom sa snažíme šetriť, určite by pomohlo, ak by bufet fungoval celoročne. Existuje 
dokonca projekt na drevostavbu namiesto dnes využívaných unimobuniek. Samozrejme, všetko je otázka peňazí. 
Na záver sa vrátim k najpodstatnejšiemu bodu, teda naozaj ak sa nájde niekto, kto chce robiť futbal v Smoleniciach, som 
pripravený odovzdať mu všetko potrebné, informácie, rady a byť nápomocný. Dokonca nebudeme obmedzovať pomoc 
autoservisu pri fungovaní klubu, či už administratívnu (preberanie a evidencia pošty, zásielok, dokumentácie), technickú 
podporu (náradie, materiál, zváracie zariadenia atď., každý víkend jazdia 3 - 4 naše autá pre potreby klubu) a tiež 
personálnu (p. Ježík, Dubčák sú často počas pracovnej doby vysielaní na ihrisko za rôznymi účelmi). Nehovorím o prínose 
ostatných, p. Pavlovič, Smolek, Janurík, Sasko, Brázdovič, Kučera, Ivanovič, Pobjecký, Križanová a ďalší vedia koľko času 
venujú ihrisku. Lebo futbal nie sú len dve hodiny každú druhú nedeľu popoludní... 
 


